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JEGYZŐKÖNYV  
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. április 29. 
napján 13 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND:  
13.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2013. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló. 
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9/2014. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2013. évi költségvetésének 

végrehajtásáról szóló önkormányzati rendelet  29. 
 
10/2014. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről 

szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati rendelet 
módosítása       30. 
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77/2014.  A 2014. évi falugyűlés időpontja    6. 
 
78/2014.  Polgármesteri jelentés elfogadása    8. 
 
79/2014.  Szociális nyári gyermekétkeztetés    9. 
 
80/2014.  Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília  

Napköziotthonos Óvoda Továbbképzési Program 
finanszírozási keretének meghatározása   10. 

 
81/2014.  Bölcsődevezető vezetői pótléka    12. 
 
82/2014.  Bölcsőde karbantartása és felújítása    13. 
 
83/2014.  Idősek klubja népdalköre és színjátszó csoportjának  

támogatása       15. 
 
84/2014.  Kiszombori Gyermeknap     17. 
 
85/2014.  Haleszi buszvárók napelemes világításának  

kivitelezésére - vállalkozó kiválasztása   21. 
 
86/2014.  Háziorvosi rendelőbe számítógép beszerzése  22. 
 
87/2014.  XIV. Makó és Térsége Ifjúsági Művésztelep   23. 
 
88/2014.  A Maros-parti Veterán Autós-Motoros Közhasznú 

Sportegyesület kérelme     24. 
 
89/2014.  Közfoglalkoztatás 2014.     24. 
 
90/2014.  Bodré Andrásné bérlő kérelme    25. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. április 29. 
napján 13 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő, Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 7 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető 
 
Meghívott: Kunné Horváth Izabella intézményvezető, Hegedűs Sándor művelődésszervező, 
Endrész Erzsébet „Kiszomborért” Alapítvány elnöke, Somogyi Richárd tervező 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó alapján. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 76/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
76/2014.(IV. 29.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. április 29-ei soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
13.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2013. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
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Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirend a polgármesteri jelentés. 
• Március 27-én 90 éves kiszombori lakost köszöntöttünk jegyző úrral.  
• Április 1-jén szennyvízcsatorna koordináció volt. Délután a szavazatszámláló 

bizottságok tagjainak esküjét tartottuk, illetve jegyző úr oktatást tartott a választással 
kapcsolatos eljárásokról. 

• Április 2-án a Gabonatermesztési Kutató Intézet meghívott egy ünnepélyes alapkő 
letételre. Jelen volt a megyei közgyűlés elnök asszonya is.  

• Április 8-án bíróságon voltam a haleszi buszmegállók rongálása ügyében tanúként 
Süli Jánossal. 

• Április 10-én LEADER ülésen voltam. 
• Április 15-én csatorna koordinációs értekezlet volt Makón, délután a járási Védelmi 

Bizottság ülésén voltam.  
• A gyermekjóléti szolgálathoz szeretnének felvenni egy embert Ferencszállásra, április 

18-án meghallgatás volt.  
• Április 24-én mandátum átadó ünnepségen voltam Vásárhelyen, Lázár János képviselő 

úr ünnepélyes keretek között vette át a mandátumát a vásárhelyi önkormányzat 
polgármesteri hivatalában.  

Annyit szeretnék még elmondani, hogy döntött a testület arról, hogy áprilisban tartunk 
falugyűlést. Egyeztettem Lázár János országgyűlési képviselő úr munkatársával, hogy tudna-e 
jönni 29-én, hiszen az Önkormányzat SzMSz-ében az is benne van, hogy a parlamenti 
képviselőt meg kell hívni a falugyűlésre, így időpontot egyeztettem. Képviselő úr testületi 
ülésen kíván részt venni, majd azt követően lakossági fórumot is tartana, így javaslom, hogy 
május hónapban legyen a falugyűlés. Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy májusban legyen 
a falugyűlés, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 77/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A 2014. évi falugyűlés időpontja 
 
77/2014.(IV. 29.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 2014. évi 
falugyűlés időpontja tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 2014. 
évi falugyűlést május hónapban tartja meg. 
 
A Képviselő-testület a 2014. évi falugyűlés időpontjának meghatározása tárgyú 47/2014.(III. 
5.) KNÖT határozatát hatályon kívül helyezi. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
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Szekeres Krisztián képviselő: Említette, hogy volt LEADER ülésen. Milyen érdemleges 
információ volt? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hegedűs Sándorral voltunk közösen. Az ülés témája a 
közösen megtartandó rendezvénysorozat volt, annak egy része a pályázat, amit megnyert az 
Egyesület, hogyan lesz a lebonyolítása. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A kéményseprő díjakról van-e valami információnk? Úgy tudom, az 
is központi díjszabás alá esik. A falu egyik részében már elkezdték szedni és a tavalyinak a 
dupláját. Valami tájékoztatást kellene adni a lakosságnak. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A megyeszékhely megyei jogú város kötelezettsége a 
kéményseprő-ipari szolgáltatás ellátása, ez eddig is így volt, illetve előtte a megyéé, csak 
Kiszombor ezt felvállalta, hogy maga szervezi. Tavalyi év folyamán, amikor voltak a 
jogszabály-módosítások, hozott a testület egy olyan döntést, hogy a továbbiakban nem kívánja 
önként vállalt feladatként ellátni a kéményseprő-ipari közszolgáltatás szervezését, mivel ez 
nem általános települési önkormányzati feladat, hanem visszaadja Szegednek a feladat eredeti 
címzettjének. A testület a rendeletét hatályon kívül is helyezte év végével. Idén a helyi 
önkormányzatnak nem sok beleszólása van, mert nem szervezi a továbbiakban, nincs hatályos 
rendelete erre, hanem Szeged szervezi. Ugyanaz a cég csinálja, Szegednek a rendeletében 
vannak benne a díjak az összes településre, akik úgy döntöttek, hogy nem fogják a 
továbbiakban önállóan szervezni ezt a szolgáltatást. Szegedtől nem kaptunk semmit erre 
nézve. A járásban nagyon sok település úgy döntött, hogy nem folytatja, mert a makói cégnek 
megvontak egy olyan jogosultságát, hogy közszolgáltató legyen. A falugyűlésre terveztük, 
hogy meghívjuk a cég képviselőjét is. Nem kaptunk semmit se Szegedtől, sem a szolgáltatótól 
a díjakkal és mással kapcsolatban sem.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az lehet az oka a díjemelkedésnek, hogy valóban központi 
díj volt, de nálunk a pályáztatás miatt nem tudta a központi díjakat érvényesíteni. A 
pályázatban volt egy korlát, hogy mennyit emelhet. A központi árakat, ha bevezette volna, 
akkor is ilyen magasak lettek volna.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Van a rezsicsökkentési szabály. Nem tudom, hogyan koordinálták 
ezt az egészet, valószínűleg a szegedi árhoz mérték az összes többit. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A központi árak magasak.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A határt állapították meg. Korábban néhány tényezőből állt, 
kihoztak újabb rendeleteket erre vonatkozóan, bonyolult számításokkal határozzák meg, hogy 
mennyi legyen. Nem is teljesen ugyanazok a szolgáltatási egységek, amik idáig voltak.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A köztudatban volt a rezsicsökkentés és ezt nem tudja összepakolni 
a lakosság azzal, hogy ha rezsicsökkentés, akkor miért dupla összeget kell fizetni. Nem 
tudják, hogy a város határozza meg a díjakat. Azt sem nagyon értem, hogy határoz meg egy 
város, csak azért, mert szolgáltat? Ennyiért szolgáltat? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Központi árak is vannak. Kiszomboron azért nem tudta 
bevezetni, mert volt egy pályázat, amiben benne volt egy feltétel, hogy az inflációnál többet 
nem emel. A szerződés év végével le is járt, úgy adtuk át Szegednek. Szeged a központi 
díjszabás alapján dolgozik. Mi fizettünk keveset.  
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Balázs Zoltán képviselő: A következő helyi újságban erről tájékoztatni kellene a lakosságot. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszélünk a kéményseprő-ipari közszolgáltatást végző 
céggel.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az óvodában ma volt ellenőrzés, ennyire alaposan és 
korrekten nem nézte még át senki. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A cég ugyanaz. Jelentős többletkötelezettségeket róttak az új 
szakmai jogszabályok a kéményseprőkre.  
 
Bacsa György alpolgármester: Most egy díjszabás van az országban, vagy a megyei jogú 
városok egymástól eltérően szablyák meg a díjakat?  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Jogszabályi korlátokon belül. Számítási metódus van.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A lakosok által behozott és jelezett szennyvíz-csatornázási 
problémáknak mi a folyamata, amit kérnek, valaki vissza fogja igazolni, vagy csak kész lesz? 
Meg lesz csinálva vagy nem lesz megcsinálva? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem viccből kértük be. Februárban felhívtuk a kivitelezőt, 
hogy rengeteg a munka, koordinációs ülésen is elmondtam. Amikor beérkeztek a jelzések, 
átadtuk, és folyamatosan adjuk is át. Kifogásoltam, hogy rövid az idő, de csinálják. A végén 
vissza lesz ellenőrizve. A kivitelező által benyújtott számla addig nem lesz kifizetve. 
Végigmentek Helmeczi Miklóssal is. Nagyon sok a hiba és javítaniuk kell. Nem bízom abban, 
hogy május végére ezt meg fogják csinálni. Rengeteg probléma van, és nem látom, hogy 
szaporodnának a javítások.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Van-e olyan, amit kimondottan a kivitelezőnek kellene 
helyreállítania, vagy van olyan, amit megcsinálhat a lakos is? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Bármikor bármit megcsinálhat a lakos. A beruházás során 
sérült valami, azt a kivitelezőnek kell kijavítania egyébként. Egyéb kérdés, észrevétel, 
vélemény? Amennyiben nincs, aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 78/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
78/2014.(IV. 29.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. április 29-ei testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Szociális nyári gyermekétkeztetés 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szociális nyári gyermekétkeztetés. Jelezték, hogy az 
előterjesztésben szereplő létszám 2 fővel eltérne. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Plusz 2 fő jelezte igényét, közülük 1 
fő étkeztetésére lehet még pályázni, így 67 főre tudunk támogatást igényelni, ami 1.297.120,- 
Ft. 79 gyermek kapna ebédet, ami 1.906.934,- Ft. Bruttó 548,60 Ft összegű árajánlatot 
kaptunk az ebédre. Ha az igényelt támogatás 100 %-át megkapjuk, akkor 609.814,- Ft 
önkormányzati önerőt kell biztosítani. Eddig mindig megkapta az önkormányzat az igényelt 
támogatást, volt, amikor kiegészítő támogatásban is részesültünk. Benne van a pályázatban, 
ha vállalunk programokat, plusz pontot jelent.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Holnap jön Farkas Éva, meg fogom kérdezni a nyári 
napköziről. Kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Gazsi Gábor képviselő: Szerintem, a tavalyi évben nagyon jól sikerült, nem volt panasz. 
Javaslom, hogy biztosítsuk az összeget, csak segítség a családoknak.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Ha kevesebb támogatást kapunk, 
akkor több önkormányzati önerő szükséges. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Mi az a kevesebb támogatás? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A rendeletben úgy szabályozták, hogy 
a 27 %-át biztosan megadják ennek az összegnek, a többi attól függ, mennyi pályázat érkezik 
be. Eddig megkaptuk a 100 %-ot. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beadjuk a pályázatot, megkapjuk a döntést, még akkor is 
lehet dönteni abban, hogy nem tudunk akkora összeget biztosítani. Aki egyetért a pályázat 
benyújtásával, az önerő biztosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 79/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Szociális nyári gyermekétkeztetés 
 
79/2014.(IV. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a szociális 
nyári gyermekétkeztetés tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot kíván benyújtani a 
szociális nyári gyermekétkeztetés 2014. évi támogatásáról szóló 20/2014.(III. 20.) EMMI 
rendelet alapján a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülő kiskorú gyermekek 
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részére napi egyszeri melegétkeztetés biztosítására, 2014. június 30-tól 2014. augusztus 31-ig 
terjedő időszakra.  
 
Az iskola és a gyermekjóléti szolgálat együttes felmérése alapján 79 fő részesül nyári 
gyermekétkeztetésben, melyből Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 67 fő gyermek 
részére igényelhet támogatást. 
 
A támogatás mértéke 67 x 44 nap x 440,- Ft  =   1.297.120,- Ft. 
Tényleges költség      79 x 44 nap x 548,6,- Ft = 1.906.934,- Ft 
Önkormányzati kiegészítés                        609.814,- Ft 
 
A Képviselő-testület az Önkormányzat 2014. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére 
biztosítja a nyári gyermekétkeztetés tényleges költségéhez az állami támogatás igénybevétele 
mellett szükséges 609.814,- Ft kiegészítést. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Dózsa György Általános Iskola 
- KSZGYI Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 
- Irattár 
 
 
- Továbbképzési Program finanszírozási keretének meghatározása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Továbbképzési Program finanszírozási keretének 
meghatározása. Szóbeli kiegészítés? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ugyanúgy működne, mint korábban a kötött 
felhasználású. Ha vannak olyan képzések, akkor azokra fordítjuk, amennyiben nem, 
visszakerül a költségvetésbe. Év végén elszámolnék vele.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha ehhez hozzájárulunk, kerüljön bele a határozatba, hogy 
analitikus nyilvántartást kell vezetni és év végén a költségvetési beszámoló keretében, 
elszámol a képviselő-testület fele, mert ha maradvány van, akkor azt vissza kell vegyük. 
Kérdés? Aki egyetért az óvoda Továbbképzési Program finanszírozási keretének 252.000,- Ft-
ban történő meghatározásával, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 80/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Továbbképzési 
Program finanszírozási keretének meghatározása 
 
80/2014.(IV. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Továbbképzési Program finanszírozási 
keretének meghatározása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Továbbképzési Program finanszírozási keretét 2014. 
évre 252.000,- Ft összegben határozza meg. A felhasznált összegről analitikus nyilvántartást 
kell vezetni, és év végén el kell számolni a Képviselő-testület felé. 
 
A Képviselő-testület a 252.000,- Ft összeget az önkormányzat 2014. évi költségvetésében a 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Irattár 
 
 

- Bölcsődevezető vezetői pótléka 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Bölcsődevezető vezetői pótléka. A Kormányhivatal volt 
ellenőrizni, le van írva, kevés óraszámot finanszírozunk pótlékban. Probléma volt, hogy bent 
van csoportban, de ezt meg tudjuk oldani, mert vannak végzett gondozónők, akik most 
gondozónői béren vannak, igaz más munkakörben, közülük áthelyezünk egy embert. Azt 
mondták, az lehetséges. Most a technikai létszámból fellép valaki gondozónőnek, mert 
megvan a végzettsége, de a technikai létszámnál nincs visszapótlási kötelezettség, nem kell 
többet felvenni. A szakmai vezető most helyettesi vagy vezetői pótlékban részesülő vezető 
lesz, egy gondozónő felkerül a csoportba és ezáltal a technikai dolgozók létszáma csökken. Ez 
megfelel a jogszabályi háttérnek és követelményeknek. Ehhez kellene biztosítani a vezetői 
pótlék összegét. El szeretném mondani, hogy ugyanebben a jegyzőkönyvben kifogásolták a 
bejárati részt, mert balesetveszélyes, ahhoz már hozzáfogtunk. Ki lett szedve az aljzat és 
Barabás kővel lesz burkolva. Az udvari résznél is ugyanez a probléma, hogy sok a betonos 
felület. Lekértem a módszertani bölcsődéknek azt az anyagát, amiben kitérnek arra, hogy 
milyen százalékban lehet a bölcsődében zöld és betonos terület. Szeretnénk megcsinálni az 
udvari részt is. Jelenleg nincs közmunkásunk, most váltunk, ahogy lehet, azt is megcsináljuk. 
Szükséges még parkettát is javítani. Az a javaslatom, hogy biztosítsunk a bejárati részhez 
250.000,- Ft-ot, a hátsó résznél ennyi Barabás kő már nem kell, 200.000,- Ft kellene és 
100.000,- Ft a parkettajavításra. Összesen 550.000,- Ft lenne szükséges azokra a javításokra, 
amelyeket a jegyzőkönyvben jeleztek. Ha ez az összeg sok lesz, akkor az elszámolás jön 
vissza a testülethez és visszavonjuk a pénzt, másra nem lehet fordítani.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A szakmai vezetőt láttam, hogy ott van a gyerekek között, nagyon jó 
gondozónőnek is. Javaslom a plusz költség biztosítását. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nem lehet egyáltalán csoportban?  
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Szegvári Ernőné polgármester: Ez így szól. Amit képviselő úr lát, hogy beül a gyerekek 
közzé. Miért ül be? Gondolom, mert egyéb feladatai nincsenek, és ezután sem lesznek. Ha 
egy bölcsődevezetőnek annyi az adminisztratív munkája, hogy nem tud odajutni, akkor nem 
tud bemenni csoportba. Nem értem, miért kell függetlenített vezető. Hiszen az adminisztráció 
egy része itt van a Hivatalban a pénzügyi csoportnál, az intézménynek van vezetője. Ezt 
előírják, tudomásul vesszük. A bölcsőde létszáma nem növekszik, valószínű a technikai 
dolgozók ennek nem fognak örülni. 30 gyermekre volt engedélyünk, de lecsökkentettük 26 
főre. Intézményvezetőnek volt ötlete, hogy 30 főre 3 csoport legyen, de azt nem szabad, még 
két gondozónőt kellene alkalmazni plusz 4 fő miatt. Az ÁNTSZ a meglévő feltételek mellett 
újabb 12 fős csoporthoz nem járul hozzá. Kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez az összeg milyen időszakra vonatkozik? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez most 8 hónapra vonatozik, jövőre 4 havi összeggel lesz 
nagyobb. Biztosítani kell, mert a bölcsőde működési engedélye veszélyben forog. Ha nem 
javítjuk ki a hibákat, a működési engedélyt megvonhatják.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ehhez még hozzátartozik, hogy egyébként is mennyibe kerül az 
önkormányzatnak a bölcsőde működtetése. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 8 millió Ft pluszt biztosítunk a normatíva felett, ugyanez van 
az idősek otthonával. Mindig azt lehet hallani, hogy nem segítjük őket, de fel sem fogja senki, 
hogy a normatíva felett sok-sok milliót biztosítunk az intézmény működéséhez. Aki egyetért a 
bölcsődevezető vezetői pótlékának biztosításával, amit átadott pénzeszközként biztosítunk a 
Társulásnak, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 81/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Bölcsődevezető vezetői pótléka 
 
81/2014.(IV. 29.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
bölcsődevezető vezetői pótléka tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor Térségi 
Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás (a továbbiakban: Társulás) 
fenntartásában lévő Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény keretében működő 
Bölcsőde bölcsődevezetőjének vezetői pótlékával – a Csongrád Megyei Kormányhivatal 
Szociális és Gyámhivatal CSC/01/401-5/2014. számú végzésére tekintettel - egyetért, ahhoz 
16.510,- Ft/hó összeget biztosít 2014. május 1. napjától 2014. december 31. napjáig. 
 
A Képviselő-testület a vezetői pótlék járulékokkal együttesen számított 132.080,- Ft összegét 
az Önkormányzat 2014. évi költségvetésében átadott pénzeszközként biztosítja a Társulás 
részére. 
 
A határozatról értesül:  
- Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás 
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Kunné Horváth Izabella intézményvezető 
- Irattár 
 
 

Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a bölcsőde 550.000,- Ft összegű dologi 
kiadásának emelésével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 82/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Bölcsőde karbantartása és felújítása 
 
82/2014.(IV. 29.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Bölcsőde 
karbantartása és felújítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete - a Csongrád Megyei 
Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatal CSC/01/401-5/2014. számú végzésére tekintettel, 
mely szerint a Bölcsőde játszóudvarának betonos szakasza balesetveszélyes – egyetért a 
Bölcsőde játszóudvarának rendbetételével, továbbá a csoportszobák parketta felújításával, 
mely munkálatok elvégzéséhez 550.000,- Ft összeget biztosít az Önkormányzat 2014. évi 
költségvetésében a tartalékkeret terhére. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Kunné Horváth Izabella intézményvezető 
- Irattár 
 
 

- Idősek klubja népdalköre és színjátszó csoportjának támogatása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/A kérelem a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kunné Horváth Izabella intézményvezető küldött egy 
kérelmet. Az Országos Nyugdíjas Ki Mit Tud versenyen bejutott a középdöntőbe az Idősek 
klubjának népdalköre és színjátszó csoportja. Keszthelyen lesz a középdöntő, és ehhez kérnek 
anyagi támogatást. Egy főnek 15.600,- Ft-ot kell fizetni, ez két éjszakai szállást és félpanziós 
ellátást tartalmaz. Az ebéd 1.200,- Ft lenne. Vélemény, javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Összköltség 265.200,- Ft? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, 17 főre.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha jól számolom, ehhez még tetemesen hozzáraknak. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Ha elmennek járatos busszal és 65 év felettiek, akkor 
ingyenes. Ha külön buszt rendelnek, akkor tetemes a költség. A főétkezést kell fizetni, ami 
1.200,- Ft/ebéd. Mivel fognak menni? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Járatos busszal. Szegeden és Solton lenne egy-
egy átszállás. Vannak, akik koruk és mozgásképességük miatt nem tudják vállalni az 
átszállást, de nagyon sokba kerülne külön busszal menniük. Nagy segítség lenne, ha úgy dönt 
a testület, hogy nem a teljes összeget, hanem valamennyivel hozzájárul.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A teljes összeget javaslom. Kiszomborról nem sokan jutottak ilyen 
messze, Kiszombornak is jó reklámot ad. Nagyon sok költséget biztosítottak a ruhára is. 
Szívvel-lélekkel készülnek, legyünk büszkék rájuk, hogy idáig is eljutottak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a bajom az egésszel, hogy a normatíva felett nagyon sok 
pénzt biztosítunk. 1 millió Ft körüli kiülőt kérnek, most szállásdíjat. Annyira természetes ez a 
dolog és az nem tükröződik vissza, hogy mennyi pluszt teszünk bele a normatíván felül. 
Lehet, nem is várható ez el. Egyetértek azzal, hogy támogassuk, de fele összeggel, mindenki 
vegye ki ebből a részét. Tudom, hogy még 1.200,- Ft-os ebédet ki kell fizetni. 50 %-ot 
javaslok. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Mikor megtudták, akkor eleve tudták, mennyibe fog kerülni.  
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Amikor továbbjutottak, akkor persze, hogy 
tudták. Minden fellépésre, amikor vidékre mentek, mindig önerőből külön busszal mentek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudom, mások hogy csinálják, más idősek otthonában 
ezeket milyen alapítványi vagy más pénzekből fedezik. Nem tudom, hogy utánanéztek-e. 
Amikor költségről beszélek, akkor mindig arról beszélek, hogy mennyiért lehet ezt az épületet 
fenntartani, mennyit fizetünk a dolgozóknak bért, mennyiért takarítunk. Tudom, hogy a 
részükre a költség az, hogy mennek, és a busznak a költségét fizetik. Nagyságrendi 
különbségek vannak, talán érdemes lenne utánanézni annak, hogy máshol ez hogyan 
működik. A múltkor, amikor az intézményben voltam, a dolgozók szembefordultak velem és 
az idősek is, hogy mi pályázzunk, mert ezekre kellene támogatás. Erre azt mondom, pályázni 
kell, de az intézmény dolga. Nem a fenntartónak kell mondani, hogy pályázzon a fenntartó. 
Azért vannak ott, hogy próbáljanak minden pénzt ehhez összegyűjteni. Ugyanígy működik 
egy iskolai, egy kiszombori óvodai alapítvány. Lehet mozogni, lehet pályázni, lehet 
alapítványokat létrehozni. Ez nem azt jelenti, hogy nem adunk támogatást, de ez nem így 
működik, hogy mondjuk az időseknek, hogy szóljanak már az önkormányzatnak, a 
fenntartónak, hogy pályázzon, ahol a viszonyok is alá és fölé vannak rendelve. Azon az 
eseményen így történt.  
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Az alapítványról volt szó, de fellépő ruhára 
pályázati lehetőség nincs. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nincs is, működési és szakmai költségekre adnak támogatást. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Vannak makói alapítványok, akik fellépő ruhára kértek 
támogatást.  
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Körbejártuk az alapítványi dolgot. Beszéltük, 
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hogy próbálkozzunk a meglévő kiszombori alapítványokon belül, de azoknak nem igazán ez a 
profilja, nem tudunk igazán beleférni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez a legkönnyebb, hogy a fenntartónak adjuk be a kérelmet. 
Úgy gondolom, hogy a dolgozóknak is kötelessége a pénz után menni kell.  
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Értem az álláspontját. Úgy érzem, hogy a 
résztvevők mennek és próbálkoznak. Más településen is fellépnek és viszik Kiszombor nevét 
és hírnevét. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ne fordítsa meg a szavaimat. Nem azt mondtam, hogy az 
idősek nem tesznek érte, hanem azt mondom, hogy a dolgozók, akiket azért alkalmazunk, 
hogy legyen egy vezető, munkatársak, és tegyenek érte, próbáljanak pénzt szerezni. Az óvoda 
is ezt csinálja. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Októberben a citerások nyújtottak be kérelmet, akkor is 
azt mondtuk, hogy valamit csináljanak. Lehetne egy jótékonysági fellépéssel, ahol a 
jelenlevők pluszban tudnak segíteni. Önmagukért kellene szervezni fellépést. 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Felvetettem ezt, hogy mielőtt indulnak, szervezni 
kellene, de azt mondták, hogy most nem férnek bele az időbe. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a kérés, hogy menjenek utána, erre megoldást kellene 
találni, mert ez egy hosszas folyamat. Szerencsére nagyon aktívak, nem csak az idei évről van 
szó. Ahhoz, hogy ez működni tudjon és ezeket a problémákat kezelni lehessen, ahhoz idegen 
és külső forrásokat is igénybe kell venni, nem csak önkormányzatit. Volt javaslat 100 % és 50 
%-os támogatásra is. Más javaslat? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: 10 fő szállásdíj támogatását javaslom. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Visszavonom az 50 %-os javaslatom. Akkor 17 és 10 fő 
támogatásáról kellene dönteni. Aki 10 főre 156.000,- Ft összegű támogatással ért egyet, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 83/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Idősek klubja népdalköre és színjátszó csoportjának támogatása 
 
83/2014.(IV. 29.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Idősek 
klubja népdalköre és színjátszó csoportjának támogatása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Szociális és 
Gyermekjóléti Intézmény vezetőjének kérelmére, az Intézmény Idősek klubja népdalkörének 
és színjátszó csoportjának az Országos Nyugdíjas Ki Mit Tud versenyen történő részvétele 
szállásdíjához 156.000,- Ft összegű támogatást biztosít az Önkormányzat 2014. évi 
költségvetésében a tartalékkeret terhére.  
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A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Kunné Horváth Izabella intézményvezető 
- Irattár 
 
 

Szegvári Ernőné polgármester: Aki azzal ért egyet, hogy 17 főre adjuk a támogatást, kérem, 
kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület 1 igen és 6 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
 

- Takarító igénylése az Ady Endre Művelődési Házba 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Takarító igénylése az Ady Endre Művelődési Házba. Azóta 
változott a helyzet, le kellene venni napirendről, megoldódik, 5 hónapra biztosítani tudjuk a 
takarítót.  
 
 

- Kiszombori Gyermeknap 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombori Gyermeknap. Május 31-én szeretné tartani a 
művelődési ház, az Európai Parlament képviselőinek választása miatt nem lehet egy héttel 
korábban tartani. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Miután leadtam az előterjesztést, utána a 
„Kiszomborért” Alapítvány felajánlott egy kisebb pénzösszeget a rendezvényre. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megveszik azt a programot? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Egy programrészt vásárolnak.  
Szegvári Ernőné polgármester: Ez a rendezvény is többlet pénzt igényel.  
 
Gazsi Gábor képviselő: 110.000,- Ft-nál kevesebb lesz? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szerintem nem. Ebből vállal át az alapítvány vagy e fölött 
lesz még valami program? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Bűvészről beszéltünk a megbeszélésen, amikor történt 
a felajánlás. A „Kiszomborért” Alapítvány 25.000,- Ft-tal finanszírozná. Közben úgy alakult a 
dolog, hogy az árajánlat 40.000,- Ft-ot tartalmaz, de ebben benne van plusz egy óra 
lufihajtogatás a műsoron kívül. Ez 15.000,- Ft-tal olcsóbb ár, mint amit az eredeti árajánlat 
tartalmazott. Két részletben adhatna számlát erről a szolgáltatásról a fellépő. Lehet új 
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programelemet beépíteni, ez megegyezés kérdése az Alapítvánnyal. 
 
Endrész Erzsébet „Kiszomborért” Alapítvány elnöke: „Kiszomborért” Alapítvány 25.000,- 
Ft-ot szavazott meg. Eredetileg a bűvészre. Az a kérdés, hogy az Önkormányzat mekkora 
összeget biztosít. Ha a teljes összeget, akkor az Alapítvány 25.000,- Ft-ja a fölött lesz, amit 
majd eldönt a Kuratórium, hogy mire szeretné fordítani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor a 110.000,- Ft-ot csökkentjük a 25.000,- Ft-tal.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Kellenek ezek a programok? Saját erőből nem tudjuk megcsinálni? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Meg lehet csinálni, csak úgy gondoltam, ha csinálunk 
egy extra gyermeknapot egy héttel később, mint amikor van, érdemes rá kicsit vonzóbb 
dolgokat előkészíteni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem rossz program, csináljunk a gyermekeknek programot. 
Aki egyetért azzal, hogy 85.000,- Ft összeget biztosítsunk a gyermeknapi programokhoz, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 84/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Kiszombori Gyermeknap 
 
84/2014.(IV. 29.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Gyermeknap tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Gyermeknap 
rendezvény 2014. május 31.-ei programjainak megrendezéséhez 85.000,- Ft összeget biztosít 
az Önkormányzat 2014. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére. 
 

A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 
 
 

- Haleszi buszvárók napelemes világítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és az árajánlatok a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Haleszi buszvárók napelemes világítása. Köszöntöm 
Somogyi Richárd tervezőt. Megtervezte a haleszi buszmegállóhoz a világítást. Szakmai 
véleményét szeretnénk meghallgatni, hogy az árajánlatok közül melyik a legmegfelelőbb. El 
fogja azt is mondani, hogy mi történt a Szeged irányában lévő buszmegálló világításával 
kapcsolatban. Az állásfoglalást beletesszük a helyi újságba, hogy nem engedélyezték a 
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világítást. 
 
Somogyi Richárd tervező: Üdvözlök mindenkit. Somogyi Richárd vagyok, villamos tervező. 
A Szeged irányában lévő buszmegállóba azért nem lehetséges a megvalósítás, mert egyrészt a 
közút azt mondta, hogy közelebb már nem lehet hozni a peronhoz, mert akkor a busz vagy 
kamion elviheti, ha beáll, ha kicsit kijjebb vittük a peronnál, a burkolt területnél, akkor a 20 
kV-os légvezeték alatt lettünk volna. A DÉMÁSZ azt mondja, hogy a 20 kV-os légvezeték alá 
nem szabad semmit rakni, telepíteni. Ezek a LED-es napelemes lámpák 5-6 évente 
karbantartást igényelnek, veszélyes lehet ott elhelyezni. A belógást megnéztük. Vagy nagyon 
alacsony lámpát tudtunk volna rakni, ami már majdnem olyan lett volna, mintha ráraktuk 
volna a buszváróra, ami a közbiztonság miatt nem túl előnyös. Leírtam a műszaki leírásban, 
ha ezt felvállalja valaki, akkor inkább azt javaslom, hogy ne oszlopot állítsunk, hanem a 
buszváró tetejére kellene rakni napelemet és előtte a világítást. Több helyen van ilyen az 
országban, de azt tapasztalom és hallom, hogy idővel nem világít, eltűnnek. 4-5 m magasra, 
ha felrakjuk, oda már nem másznak fel. A DÉMÁSZ le is írta az álláspontjában, hogy ezt nem 
engedélyezi. Az 5 m-es biztonsági övezetén belül nem enged semmit rakni, ezt egy kicsit 
túlzásnak érzem. Ha 1,5-2 m-re lettünk volna a szélső száltól, akkor még vitába is szálltam 
volna a DÉMÁSZ-szal.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A túloldalról átvilágítani? 
 
Somogyi Richárd tervező: Egyrészt nagyon magas oszlop kellene, illetve a közútnak az a 
problémája ilyen esetben, hogy sötét van a közutakon, így is azt kérte, hogy lehetőleg minél 
alacsonyabb világítás, minél inkább peronvilágítás legyen, az utat ne világítsuk. Egy 
közlekedőnek, egy autósnak rossz, amikor sötétből jön, és világost talál, pont ezt érnénk el. 
Manapság még nincsenek olyan lámpák, amivel azt tudnánk elérni, hogy szembe átvilágítson 
1 m széles 10 m hosszú szakaszt.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A napelemet a védőtávolságon kívülre vinni és a buszmegállóban 
alulról lenne a világítás? 
 
Somogyi Richárd tervező: Terveztem ilyen díszvilágításokat is. Ahhoz kell egy felület, amit 
megvilágítunk vele. Egy rossz tapasztalat, hogy amikor megy az ember egy ilyen 
díszvilágításnál, mellette megy el, mert ha rámegyünk, vakítja az embert. Nem érjük el azt a 
hatást, amire szükségünk lenne, hogy megvilágítsuk a peront, illetve az ott álló személyeket. 
Ehhez fel kell vinni magasra. Olyan még lehetséges, hogy lerakni a peronba surlófényeket, de 
azzal közbiztonságot nem érünk el, csak a peron felülete lenne megvilágítva. Amik felfele 
világítanak, egyrészről fényszennyezés, világítanánk a 20 kV-ot, a személyeket nem.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Be lenne helyezve magába az épületbe, a belső teret lehetne 
megvilágítani. 
 
Somogyi Richárd tervező: A fény úgy működik, hogy elindul, a fényt nem látjuk, csak azt 
látjuk, amiről visszaverődik. A fénynek ott nem lenne látszata csak akkor, amikor 
visszaverődik valamiről. Nincs ott semmi, addig nem verődik vissza, esetleg ha ott áll valaki, 
azt alulról megvilágítja. Szép egyébként, díszvilágításban nagyon sokszor használjuk, mert 
szép, hangulatos és eltűnik a fényforrás, de ilyet közvilágításban nem használnak.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Akkor a túlsó oldalon nem oldható meg a világítás. 
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Somogyi Richárd tervező: Mérlegelni kell, mennyire biztonságos a környezet így, hogy ez 
megépül és akkor esetleg erre a jelenlegi váróra felszerelni egy napelemet. Leírtam a műszaki 
leírásban, ha arra rakunk, akkor sem lesz teljes mértékben megoldva a világítás, de nyugodtan 
lehet várakozni. Amennyiben bárki azt mondja, hogy felvállalja azt a felelősséget. Erre tervet 
sem kell készíteni, hívnak 3-4 ajánlatot és meg lehet csináltatni. Terv nem kell, mert a közutat 
nem érinti csak a peront. Esetleg a peron tulajdonosát kell megkeresni, hogy rá lehet-e rakni 
ilyet. A másik oldalnak akadálya nincs, sem a bejáró, sem a peron világításának. A négy 
beérkezett ajánlatról szeretnék beszélni. Legfontosabb az ár, a Bozsity Bt-é volt a legolcsóbb, 
volt kettő nagyon egyforma és az Erzol 2000 Kft-é volt a harmadik, illetve a Puszta-Tel Kft-
nek volt egy másik ajánlata, ami megint csak egy drágább ajánlat, de az ugyancsak a tervem 
alapján a schréderes lámpákra vonatkozott és azokra a felszerelésekre, ha jól láttam. Úgy 
gondolom, hogy az ár viszonylatában is furcsa volt az első árajánlat, a Bozsity Bt-é. Biztos 
mindenkinek megnyerte a tetszését, mert nagyon olcsó a többihez képest is, de a 15 W 2.200 
lumen szakmai körökben beszélve, ez lehetetlen, nincs ilyen még a műszaki irodalomban, 
hogy egy 15 W-os LED-es lámpatest 2.200 lumennel működjön. Ha leveszünk ebből a 15 W-
ból 3-4 W-ot, amit az előtét elvisz, 12 W, az azt jelenti, hogy 200 lumen/W, a mai tudomány 
szerint nincsen 200 lumen/W-os LED. A LED úgy működik, hogy van egy LED chip, ami 
kéken világít, szinte alig látható fénnyel, amiket jelenleg 180 lumen/W-tal gyártanak. Azt 
gondolom, hogy a LED előtt oda van rakva egy sárgás színű réteg, ami áthozza ezt a kék fényt 
egy láthatóbb, fehérebb, illetve minél sárgásabb fényre. A közvilágításban ez a fehér nappali 
fényhez hasonló. Ez minimum levesz még 30 %-ot, ha nem többet. 100-110 lumen/W, ami 
reális a mai világban, amit egy lámpatest kiad. Ez a 2.200 lumen kizárt dolog, hogy valós 
legyen. Nem tartom egy túlságosan megbízható ajánlatnak. Sokan nem gondolnak arra 
manapság, hogy 120 km/h szél nem kizárt. Egy ilyen napelemes lámpát el tud vinni egy 
nagyobb szél. Erősebb alapozás, erősebb oszlop kell hozzá. Ezt az árajánlatot nem 
támogatnám. A Puszta-Tel Kft. és az Explicit Kft. nagyon hasonló árajánlatot adtak. A kettő 
közötti különbség, hogy a Puszta-Tel Kft. árajánlata 7.000,- Ft-tal kevesebb. A Puszta-Telnél 
nincs benne a szállítási költség, a másikban benne van minden. Ennyit tudnék kiemelni csak, 
egyébként a két ajánlat nagyon hasonló, műszaki megoldások hasonlónak tűnnek. Nem 
találtam a mellékletek között az SSL 14L típusú kandelábert. Megnéztem egy régebben kapott 
anyagot, amiben volt hasonló. Elméletileg, amit röviden leírt, fedheti a valóságot. Amit az 
összes ajánlatból hiányoltam, a geodéziai kitűzésre senki nem írta, hogy benne van az 
ajánlatában. A kerékpárút kivitelezését megelőzi, ezért szükséges a kitűzés, a kerékpárút 
szélétől legalább 1 m-re kell lennie az oszlopnak. Télen, ha nincs annyi napfény, nem 
működik, de ezekben az előtétekben kell lennie egy mélykisülés elleni védelemnek, ami azt 
eredményezi, hogy az akkumulátorokat nem engedi teljesen lemeríteni. Ha teljesen 
lemerülnek az akkumulátorok, akkor ki kell menni és újraindítani. Ha feltöltődik, újraindul és 
nincs vele gond. A szegedi cég leírásában láttam, hogy a tápegységében benne van egy 
leszabályzás, ha az akkumulátorok töltöttsége eléri a 10 vagy 20 %-ot, akkor megáll, nem 
engedi továbbműködni a napelemeket, hogy utána újra tudjon indulni. A két ajánlat nagyon 
hasonló, csak annyi különbséget láttam, hogy az egyikben benne van a szállítás költsége, a 
másikban nincs. A műszaki tartalmak is hasonlóak lehetnek, ezek nem azok a nyugat-európai 
nagy múltú cégeknek a gyártmányai, amit be is terveztem, de azt gondolom, műszakilag 
minden további nélkül elfogadható ez a két ajánlat, fényteljesítményekben is. A Puszta-Tel 
Kft. magasabb összegű ajánlata az Erzol Kft. ajánlatával vethető össze, mert ha jól láttam, az 
Erzol is a terv szerint adott ajánlatot, kompletten arra a berendezésre, amit beterveztünk, 
Tungsram-Schréder napelemes lámpatestre, napelemre és mellé lehelyezett akkumulátor 
egységre. Ezek biztos, hogy ott lesznek 10-15 év múlva és ugyanúgy működni is fognak. Az 
ajánlatokban látszik, hogy a garanciákat nem teljesen annyi időre adják, de biztos vagyok 
benne, hogy a napelem, a lámpatest és az akkumulátor működni fognak.  
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Gazsi Gábor képviselő: A Puszta-Tel drágábbik és az Erzol Kft. ajánlata hasonló nívójú. A 
Puszta előnyére igen komoly összeg van. Ugyanazt tartalmazza a műszaki leírásban?  
 
Somogyi Richárd tervező: Az Erzol teljes mértékben arra adott ajánlatot, amit megterveztem. 
A Puszta-Tel a lámpatestet azt rakta be, de az olcsóbban a további a sajátja. Saját 
akkumulátora, napeleme, oszlopa. A számításokat úgy méreteztem, hogy van egy 
közvilágítási szabvány, ami nem kötelező érvényű, most nem közvilágításról beszélünk, 
közterületet világítunk meg, de nem utat, az utakra mindig szabványszerűen előírt világítást 
kell biztosítani, mert ha ott baleset történik, akkor egyből az önkormányzatot veszik elő, hogy 
ott sötét volt. Itt kint semmi más, csak közbiztonsági szerepe van. A besorolásnál a 3 luxot 
vettem figyelembe, azzal méreteztem, a szabvány az arcfelismerést határozza meg. Azt 
gondolom, hogy ez volna az a minimum elvárás, ami a projekt kapcsán felmerült. Erre 
méreteztem, ezzel a lámpával biztosan tudjuk, a többiek azt garantálták, hogy igen. Ha ezek 
beszerelésre kerülnek, egy próbával egyértelműen eldönthető.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Vagy a legdrágábbat vagy a Puszta magasabbik árajánlatát javaslom 
elfogadni. A kiírásnak megfelelőt. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ezek az árajánlatok két lámpára vonatkoznak? 
 
Somogyi Richárd tervező: Két lámpára. Ahogy átjönnek a vasútnál, akkor van egy kis 
szakasz, ami az útra merőleges, oda raknánk le egyet, hogy az az út meg legyen világítva, és a 
buszmegállóba kerülne a másik. A harmadik került volna át a túloldalra, ami nem valósulhat 
meg.  
 
Balázs Zoltán képviselő: 400.000,- Ft a különbség a két magasabb összegű ajánlat között? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A legdrágább 2.044.000,- Ft, a Puszta 1.600.000,- Ft és 
1.234.000,- Ft összegű ajánlatot adott. A Puszta lehet nem véletlenül adta meg az olcsóbb 
árajánlatot, mert szerinte az is tudja ugyanezt.  
 
Somogyi Richárd tervező: Amiért mertem ajánlani, hogy erre nagyon komoly referencia van. 
16-án lesz Veszprémben egy közvilágítási ankétnak nevezett rendezvény, amelyen részt 
veszek, ami konkrétan erről fog szólni, két napon keresztül okítanak, továbbképeznek a 
legújabb dolgokról. A közvilágítási társaság szervezi. De addig nem tudtunk már várni a 
döntéssel. Kijött egy jogszabály, amiben kötelezik a DÉMÁSZT-t, hogy méresse a 
közvilágítást, ha az önkormányzat LED-esre akarja alakítani. Eddig DÉMÁSZ területen azért 
nem lehetett LED-esíteni, mert azt mondta a DÉMÁSZ, ha egy lámpát felrakunk, az egész 
trafókörzetet mértté kell tenni. Plusz 200-300.000,- Ft-ot akár rá kellett fordítani, így a 
projektek nem tudtak futni, mert nem volt megtérülési ideje. Így, hogy ez nincs és hoztak egy 
rendeletet, hogy április 1-től, ha azt mondja a szolgáltató, hogy mérni kell, akkor mérje meg 
ő. Innentől kezdve egyre több terv készül. A LED-es technológia fejlődik. A napelemessel 
szintén nincs probléma. A legdrágább ajánlatot adó cég az áramszolgáltatónak dolgozik. Az 
Erzol DÉMÁSZ területre dolgozik a közvilágítástól kezdve minden egyebet csinál.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az önkormányzatnak is dolgoztak már. Elég drágán vállalják 
már.  
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Szekeres Krisztián képviselő: Puszta Sándor két árajánlatára volnék kíváncsi. A műszaki 
paraméterek alapján mennyi különbség van a kettő között? 
 
Somogyi Richárd tervező: Nagyon hasonló a leírás, kivéve a lámpatestet. Lámpatestben nem 
szabad ekkora különbségnek lennie. Nem lehet tudni, hogy a különbség a lámpatestből vagy a 
teljes kandeláberből adódik. A második ajánlatában LENOFLEX Nano 1 LED 2 db, az 
elsőben világító testet és kandelábert ír. A Puszta-Tel ajánlata 1.590.000,- Ft + a szállítás 
költsége.  
 
/Bacsa György alpolgármester távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A szállítás költségére 40.000,- Ft-ot mondott. 
 
Somogyi Richárd tervező: Ez az ajánlat az Erzol ajánlatánál jóval olcsóbb, ha ténylegesen 
mindent azt raknak be, akkor azt gondolom, biztos műszaki paraméterű, biztos műszaki 
megoldás.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindent tud a Puszta drágább árajánlatában szereplő, amit az 
Erzolé. Ugyanaz van a tervben, amit a legdrágább is tud. Az a lényeg, hogy a Puszta drágább 
árajánlata maximálisan biztosítja a tervben kiírtakat és azonos műszaki paraméterekkel bír, 
mint az Erzolnak a 2.040.000,- Ft-os ajánlata. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért 
azzal, hogy a legjobb műszaki tartalommal, de abból az olcsóbb ajánlatot a Puszta-Tel Kft. 
1.590.548,- Ft  összegű ajánlatát fogadjuk el, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 85/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Haleszi buszvárók napelemes világításának kivitelezésére - vállalkozó kiválasztása 
 
85/2014.(IV. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a haleszi 
buszvárók napelemes világításának kivitelezésére - vállalkozó kiválasztása tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor 43. számú főút 
Halesz buszvárók LED-es napelemes világítás kivitelezését a Puszta-Tel. Kft-től (6900 Makó, 
Kálvin u. 27. képviseli: Puszta Sándor) rendeli meg bruttó 1.590.548,- Ft összegért, 
 
tekintettel arra, hogy a – beszerzési szabályzat alapján kiküldött - ajánlattételi felhívásra 5 
ajánlat érkezett – eltérő műszaki tartalmakkal - és a beérkezett, a HÍRVILL-GM. Kkt. által 
készített kiviteli és engedélyezési tervdokumentációnak teljes mértékben megfelelő ajánlatok 
közül a Puszta-Tel. Kft. által benyújtott ajánlat a legalacsonyabb összegű ellenszolgáltatás. 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a kivitelezés költségét az 
Önkormányzat 2014. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a kiválasztott 
ajánlattevővel a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
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- Puszta-Tel. Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 

- Háziorvosi rendelőbe számítógép beszerzése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és az árajánlat a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Háziorvosi rendelőbe számítógép beszerzése. Kérdés? Aki 
egyetért a számítógép beszerzésével 127.797,- Ft összegben, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 86/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Háziorvosi rendelőbe számítógép beszerzése 
 
86/2014.(IV. 29.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a háziorvosi 
rendelőbe számítógép beszerzése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Dr. Hegyes Ferenc háziorvos 
kérelmére a Kiszombor, Szegedi u. 2. szám alatti (I. számú körzet) háziorvosi rendelőbe 
történő számítógép beszerzéséhez 127.797,- Ft összeget biztosít az Önkormányzat 2014. évi 
költségvetésében a tartalékkeret terhére. 
 
A határozatról értesül:  
- Dr. Hegyes Ferenc háziorvos 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 

- XIV. Makó és Térsége Ifjúsági Művésztelep 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a megkeresés a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: XIV. Makó és Térsége Ifjúsági Művésztelep. Javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom, hogy továbbra is 6 fő részvételét biztosítsuk. 
 
/Bacsa György alpolgármester megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szekeres Krisztián képviselő: KLIK nem lép bele ebbe a rendszerbe? 
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Szegvári Ernőné polgármester: A Művésztelep külön téma, nem a KLIK-é. Aki egyetért 
azzal, hogy 6 fő részvételi díját biztosítsuk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 87/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: XIV. Makó és Térsége Ifjúsági Művésztelep  
 
87/2014.(IV. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a XIV. Makó és 
Térsége Ifjúság Művésztelep tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja, hogy a település 
tehetséges tanulói is részt vehessenek a 2014. június 16-27. között megtartandó XIV. Makó és 
Térsége Ifjúsági Művésztelep munkájában. Ennek érdekében a Dózsa György Általános 
Iskola, valamint a Művészeti Iskola pedagógusai szakmai javaslata alapján delegált 6 fő 
tanuló részvételi díját (egy tanuló részvételi díja bruttó 15.400,- Ft), azaz 6 x 15.400,- Ft/fő 
összeget, azaz 92.400,- Ft-ot az Önkormányzat 2014. évi költségvetésében a tartalékkeret 
terhére biztosítja. 
 

A határozatról értesül: 
- XIII. Makó és Térsége Ifjúsági Művésztelep vezetője Makó 
- Dózsa György Általános Iskola Kiszombor 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 

- A Maros-parti Veterán Autós-Motoros Közhasznú Sportegyesület kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a kérelem a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Maros-parti Veterán Autós-Motoros Közhasznú 
Sportegyesület kérelme. Vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Amikor a kerékpárosok kérelme érkezett, akkor is elmondtam, hogy 
a helyieknek mindig kell pályázatot beadniuk, hogy kapjanak pénzt bármilyen rendezvényre, 
beesik valaki, aki úgy mond viszi a hírünket, annak simán adunk. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Az MVKS és a kerékpárosok között annyi a különbség, hogy 
kijönnek, kiállítást csinálnak, ami szerintem nívós is volt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vendéglátásra lehetne biztosítani 50.000,- Ft-ot. Aki egyetért 
azzal, hogy vendéglátásra 50.000,- Ft-ot biztosítunk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 5 igen és 2 nem szavazattal meghozta 88/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Maros-parti Veterán Autós-Motoros Közhasznú Sportegyesület kérelme 
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88/2014.(IV. 29.) KNÖT. h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Maros-parti 
Veterán Autós-Motoros Közhasznú Sportegyesület kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a 2014. június 6-8. 
között megrendezésre kerülő „I. Ford T-Modell és IX. Maros-parti Randevú Nemzetközi 
Veteránjármű Találkozó” résztvevőinek Kiszomboron történő fogadásával. 
 
A Képviselő-testület a rendezvényt szervező Maros-parti Veterán Autós-Motoros Közhasznú 
Sportegyesület képviselője, Szilágyi László egyesületi elnök kérelmére a fogadáshoz, 
vendéglátáshoz (üdítő, ásványvíz, péksütemény) legfeljebb 50 ezer forint összeget biztosít. 
 
A Képviselő-testület a résztvevők fogadásának költségeit legfeljebb 50 ezer forint összegben 
az önkormányzat 2014. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Maros-parti Veterán Autós-Motoros Közhasznú Sportegyesület 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 

- Közfoglalkoztatás 2014. 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Újabb közmunkaprogramot indítanak május 7-től, 20 főt 
tudunk alkalmazni 8 órában szeptember végéig, 85 %-os állami támogatás, 15 %-os önrész 
mellett. Június 15-től indul majd egy másik közmunkaprogram, ahol járdalapokat fogunk 
gyártani.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: 8.614.000,- Ft-ba kerülne összesen, 
amiből 7.322.000,- Ft lenne a támogatás és 1.292.000,- Ft az önkormányzati önrész. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezzel megoldanánk a problémáinkat. Más javaslat? Aki 
egyetért azzal, hogy beadjuk a pályázatot és biztosítjuk az önrészt, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 89/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Közfoglalkoztatás 2014. 
 
89/2014.(IV. 29.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
közfoglalkoztatás 2014. tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul a 2014. május 7. 
napjától 2014. szeptember 30. napjáig tartó időtartamra a 20 fő hosszú időtartamú 
közfoglalkoztatott alkalmazásához, az önkormányzati kötelezően ellátandó, illetve önként 
vállalt, a lakosságot vagy települést érintő feladatok elvégzésére. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a pályázattal kapcsolatos 
nyilatkozatok megtételére, a pályázat benyújtására, a szükséges aláírásokra, valamint a 
pályázati önrész összegét (bruttó: 1.292 e Ft) az Önkormányzat 2014. évi költségvetésében a 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Munkaügyi Központ Makói Kirendeltsége  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 

- Bodré Andrásné bérlő kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/A kérelem a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Bejelentette Bodré Andrásné, hogy május 31. napjával 
szeretné a bérletet felmondani, részletfizetést kér. Javaslom megadni a részletfizetést és 
vegyük tudomásul a felmondását. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Mennyi a hátraléka? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Összesen a májussal együtt 6 hónap. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: 55.000,- Ft/hó bérleti díjat fizet, egyébként 3 hónap lenne a 
felmondási ideje. 
 
Bacsa György alpolgármester: Mikor kezdené el fizetni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Június 1-től kellene, május 31. napjával szűnne meg a bérleti 
jogviszony. Aki egyetért a részletfizetés megadásával és tudomásul veszi a bérleti jogviszony 
megszűnését, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 90/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Bodré Andrásné bérlő kérelme 
 

90/2014. (IV. 29) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Bodré 
Andrásné bérlő által benyújtott kérelmet, melyben az önkormányzati tulajdonú Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben általa bérelt 67,7 m2 nagyságú üzlethelyiségre és 
33,3 m2 nagyságú raktárhelyiségre vonatkozó bérleti szerződésének közös megegyezéssel, 



 26 

2014. május 31-i hatállyal való megszüntetését kérte és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Bodré Andrásné bérlő 
kérelmének helyt ad és az önkormányzati tulajdonú Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám 
alatti épületben általa bérelt 67,7 m2  nagyságú üzlethelyiségre és 33,3 m2 nagyságú 
raktárhelyiségre (volt „Megéri” üzlet) vonatkozó bérleti jogviszonyát közös megegyezéssel, 
2014. május 31. napjával megszünteti, egyidejűleg felhívja a bérlőt, hogy a helyiséget eddig 
az időpontig ürítse ki, adja le, továbbá a helyiségbérlettel összefüggésben felmerülő közüzemi 
díjakat rendezze.  
 
A Képviselő-testület a bérlő bérleti díj hátralékával kapcsolatos részletfizetés tárgyában 
benyújtott kérelmének is helyt ad és a 330.000,- Ft összegű bérleti díj hátralékának 
rendezésére 12 havi részletfizetést engedélyez 2014. június 1. napjától 2015. május 31. 
napjáig. Az első részlet befizetésének határideje: 2014. június 10. napjáig, továbbá minden 
hónap 10. napjáig 27.500,- Ft összegben esedékes. Amennyiben a részletfizetési kedvezmény 
feltételeit a bérlő nem teljesíti, úgy a kedvezmény érvényét veszti, a tartozás egy összegben 
válik esedékessé. 
 

A határozatról értesül: 
- Bodré Andrásné 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 

- Rotunda kiadvány kiadása – módosított árajánlat 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és az árajánlat a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Rotunda kiadvány kiadása – módosított árajánlat. A 
kiadványnál alacsonyabb lett az oldalszám. Kértünk újabb árajánlatot, átgondolható, hogy 
rendeljünk-e több példányszámban. Most 1000 példány 688.000,- Ft + Áfa. Eredetileg 500 
példányt kértünk, most 750 példányt lehetne kevesebb összegért rendelni. Ugyanannyi 
pénzért kérhetünk 750 db-ot vagy csökken a bekerülési költség. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha megvan a pénz, akkor rendeljünk 750 példányt, csak elfogy. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A legelső kiadvány 500 db volt? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudom, talán 1.000 db. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Szerintem elég 500 db. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Visszavonom javaslatom. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki azzal ért egyet, hogy csökkenő összeggel 
500 példányt rendeljünk, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 91/2014. számú határozatát. 
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Tárgy: Rotunda kiadvány kiadása – módosított árajánlat 
 
91/2014.(IV. 29.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Rotunda 
kiadvány kiadása – módosított árajánlat tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 11/2014.(I. 28.) KNÖT 
határozatával egyetértett azzal, hogy a 2000. évben kiadott Rotunda kiadvány újra kiadásra 
kerüljön bővítve, újraszerkesztve, a kiadvány szerkesztését, nyomdai előkészítését és 
kivitelezését megrendelte a Fotó-Grafika Stúdió Bt-től (6772 Deszk, Péró Szegedinác u. 35. 
képviseli: Kukucska András) az árajánlat szerinti összegben, valamint felhatalmazta Szegvári 
Ernőné polgármestert a szerződés aláírására. 
 
A Képviselő-testület a Fotó-Grafika Stúdió Bt. módosított árajánlatát az alábbiak szerint 
fogadja el: 

• terjedelem: 84 + 4 oldal, 
• példányszám: 500 pld., 
• ár: 568.000,- Ft + Áfa, 
• a kiadvány szerkesztése, nyomdai előkészítése: 1.000,- Ft + Áfa/oldal. 

 
A Képviselő-testület a kiadvány szerkesztéséhez, nyomdai előkészítéséhez bruttó 111.760,- 
Ft-ot és a kivitelezéséhez szükséges bruttó 596.400,- Ft összeget az Önkormányzat 2014. évi 
költségvetésében tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Fotó-Grafika Stúdió Bt. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 

- Makói Kistérség Többcélú Társulása 2013. évről szóló éves ellenőrzési és összefoglaló 
ellenőrzési jelentése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a belső ellenőrzési jelentés, a mellékletei, valamint a P.Ü.V.E.B. határozata a 
jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makói Kistérség Többcélú Társulása 2013. évről szóló éves 
ellenőrzési és összefoglaló ellenőrzési jelentése.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Pénzügyi Bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja a képviselő-
testületnek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 92/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  A 2013. évi belső ellenőrzési tevékenységről szóló éves ellenőrzési jelentés és az éves 
összefoglaló ellenőrzési jelentés elfogadása 
 
92/2014.(IV. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete - a költségvetési szervek 
belső kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/2011.(XII. 31.) Korm. rendelet 
56. § (8) bekezdése alapján - a Makói Kistérség Többcélú Társulása belső ellenőrzési 
szervezete által 2013. évben végzett belső ellenőrzési tevékenységről szóló éves ellenőrzési 
jelentést, továbbá az önkormányzati költségvetési szerveknél végzett ellenőrzések alapján 
készült éves összefoglaló jelentést megtárgyalta és a mellékletek szerinti tartalommal 
elfogadja. 
 
Az Éves Ellenőrzési Jelentés és az Éves Összefoglaló Ellenőrzési Jelentés jelen határozat 
mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Makói Kistérség Többcélú Társulása 6900 Makó, Széchenyi tér 22. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 

- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 

- Irattár 
 
 

3. Napirend 
- Beszámoló a 2013. évi költségvetési gazdálkodásról, a zárszámadási rendelet 
megalkotása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelettervezet, a hatásvizsgálati lap, az indokolás és a P.Ü.V.E.B. határozata a 
jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszámoló a 2013. évi költségvetési gazdálkodásról, a 
zárszámadási rendelet megalkotása.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Írásos anyagot kiküldtük, úgy 
gondolom, elég részletesen leírtuk a 2013. évnek az eseményeit. Nem rossz évet zártunk, amit 
annak köszönhetünk, hogy a szerkezetátalakítási tartalékból 30.871.000,- Ft támogatást 
kaptunk, ha ezt nem kapjuk meg, akkor valószínű, gond lett volna a 2013-as évben. Az 
iparűzési adóbevételünk jelentősen megnövekedett, illetve a kommunális adóból is éves 
bevételünk volt. A tárgyévi bevételek fedezték a tárgyévi kiadásokat és a pénzmaradványunk 
hasonló, mint a tavalyi volt.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Pénzügyi Bizottság tárgyalta és megalkotásra javasolja a rendeletet a 
képviselő-testületnek. Köszönjük a múlt évi példamutató gazdálkodást. 
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Szegvári Ernőné polgármester: A pénzügyi csoportvezető arról is beszélt a bizottsági ülésen, 
hogy nehezen lehetett összehozni, miután év közbeni változások voltak, ez is problémát 
okozott. Egy intézmény kiment társulásba, a fogorvos és a védőnő bejött az 
önkormányzathoz. Nagyon problémás volt egy olyan szerkezetű beszámolót készíteni a 
testületnek, ami érthető is és az eredeti költségvetési rendelet szerkezetével szinkronban van. 
Kérdés? Aki egyetért a zárszámadási rendelet megalkotásával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 9/2014. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
9/2014. (IV. 30.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2013. évi költségvetésének végrehajtásáról 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 120. § (1) bekezdés a) pontjában 
biztosított véleményezési jogkörében eljáró Pénzügyi, Ügyrendi, Vagyonnyilatkozat-
nyilvántartó és Ellenőrző Bizottság véleményének ismeretében a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
(1) A Képviselő-testület a 2013. évi költségvetés végrehajtását  
658.364.000,- Ft, azaz Hatszázötvennyolcmillió-háromszázhatvannégyezer forint bevétellel, 
592.483.000,- Ft, azaz Ötszázkilencvenkettőmillió-négyszáznyolcvanháromezer forint 
kiadással,  
37.126.000,- Ft, azaz Harminchétmillió-százhuszonhatezer forint pénzkészlettel jóváhagyja. 
(2) A tárgyévi helyesbített pénzmaradvány összege 140.964.000,- Ft, azaz Száznegyvenmillió-
kilencszázhatvannégyezer forint.  
(3) A tárgyévi módosított pénzmaradvány összege 140.163.000,- Ft, azaz Száznegyvenmillió-
százhatvanháromezer forint.  
 

2. § 
 
Az 1. §-ban jóváhagyott bevételi és kiadási előirányzatok és teljesítésük az 1-24. mellékletben 
kerülnek részletezésre. 
 

3. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
Szegvári Ernőné  Dr. Kárpáti Tibor  
      polgármester jegyző 
 
 
- Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati 
rendelet módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
        polgármester      jegyző 
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/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 17. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 
6/2014.(II. 26.) önkormányzati rendelet módosítása. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A zárszámadási rendelet 
megalkotásával a pénzmaradvány nagy része tartalékban van, 4.000,- Ft az, ami az 
intézményeknél az előirányzat és a teljesítés kerekítése miatt alakult ki. A pénzmaradvány úgy 
bomlik, hogy működési 35.535.000,- Ft összeg, ezt tartalékba tudnánk tenni a 2014. évi 
költségvetésben és ebből lehetne azokat a kiadásokat biztosítani, amiről ma döntött a 
képviselő-testület.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ma döntött a képviselő-testület, hogy biztosít az óvoda 
részére 252.000,- Ft dologi kiadást, a bölcsődénél bér + járulékra 132.080,- Ft-ot és 550.000,- 
Ft-ot, az idősek otthonának 156.000,- Ft-ot, művelődési háznál a rendezvényre 85.000,- Ft-ot, 
a háziorvosi rendelőbe számítógép vásárlásra 128.000,- Ft-ot, a makói művésztelepre 6 fő 
részvételi díjára 92.000,- Ft-ot, közmunkaprogramra 1.292.000,- Ft-ot bér és járulék önrészre 
és 1.590.000,- Ft-ot a napelemes világításra többlet költségként. Az elkészült rendelet-tervezet 
kiegészülne a felsoroltakkal és a pénzmaradvány is belekerülne, így kellene megalkotni a 
költségvetési rendelet-tervezetet. Kérdés? Aki egyetért a költségvetési rendelet módosításával, 
az elhangzott kiegészítésekkel együtt, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 10/2014. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
10/2014. (IV. 30.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli 
el: 

1. § 
 

Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati rendelet (a 
továbbiakban: R.) 1. melléklet II. címe az alábbiak szerint változik: 
„II. cím Polgármesteri Hivatal 
 1. alcím Országgyűlési, önkormányzati és európai parlamenti képviselőválasztás” 
 

2. § 
 
Az R. 2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 
Központosított támogatás nő       115.593 e Ft 
Egyéb működésű célú tám. bevétel államháztartáson belül nő         706 e Ft 
Diszkont kincstárjegy beváltás csökken       10.332 e Ft 
Előző évi költségvetési maradvány igénybevétele nő     35.539 e Ft 
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Így a költségvetési főösszeg 655.098 e Ft-ra változik. 
 

3. § 
 
Az R. 3/1. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 
I. cím 1. alcím 
Önkormányzati jogalkotás kiadási előirányzata nő    12.007 e Ft 
ebből  felhalmozási kiadás nő 12.007 e Ft 
 
I. cím 3. alcím 
Önkormányzati vagyonnal való gazdálkodás kiadási előirányzata nő      550 e Ft 
ebből  dologi kiadás nő     550 e Ft 
 

I. cím 7. alcím 
Város- és községgazdálkodás kiadási előirányzata nő     3.593 e Ft 
ebből  dologi kiadás nő  3.593 e Ft 
 

I. cím 11. alcím 
Közfoglalkoztatás kiadási előirányzata nő     1.292 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő   1.138 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő     154 e Ft 
 

I. cím 13. alcím 
Művelődési Ház kiadási előirányzata nő          85 e Ft 
ebből  dologi kiadás nő         85 e Ft 
 

4. § 
 
Az R. 3/2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
II. cím 1. alcím 
Országgyűlési, önkormányzati és európai parlamenti  
képviselőválasztás kiadási előirányzata nő         706 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  486 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő 142 e Ft 
  dologi kiadás nő     78 e Ft 
 
III. cím 
Óvodai nevelés kiadási előirányzata nő         252 e Ft 
ebből  dologi kiadás nő   252 e Ft 
 

5. § 
 
Az R. 3/4. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 15. alcím 
Pénzeszközátadás 
7. Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai 
    Önkormányzati Társulás előirányzata nő         288 e Ft 
9. Makó Város Önkormányzat előirányzata nő          92 e Ft 
10. Maros-parti Veterán Autós-Motoros Közhasznú  
      Sportegyesület előirányzata nő            50 e Ft 
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6. § 
 
Az R. 3/5. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 16. alcím  
Kiemelt felújítási kiadások 
2. Művelődési ház épületének felújítása nő     26.509 e Ft 
3. Polgármesteri Hivatal épületének felújítása nő    31.056 e Ft 
4. Könyvtár épületének felújítása nő      26.747 e Ft 
5. Nappali ellátást biztosító épület felújítása nő      5.477 e Ft 
 

7. § 
 
Az R. 3/6. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 17. alcím 
Kiemelt beruházási kiadások 
7. Haleszi buszvárók napelemes világítása előirányzata nő     1.591 e Ft 
 

8. § 
 
Az R. 3/8. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 18. alcím 
Általános és céltartalék 
1. Általános tartalék nő       31.211 e Ft 
 

9. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné       Dr. Kárpáti Tibor  
    polgármester       jegyző 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyéb kérdés, észrevétel? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Meg kellene jelentetni a honlapon a 2014. évi nyári fesztivál 
programjait. Süli János rám kérdezett a Te szedd! mozgalommal kapcsolatban. Ezt az 
önkormányzatnak kellene meghirdetni és megkeresni a civileket, intézményeket.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Intézni fogjuk. Tisztelt Képviselő-testület! Egyéb kérdés, 
észrevétel? Amennyiben nincs, köszönöm a megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 
 
 


